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ملخص البحث
يهدف  هذا البحث إلى دراسة ترجمة الإمام سراج الدين  البلقيني، ومنهجه في الفتوى  من خلال فتاويه.
وقد تناول البحث في ترجمته مواضع متعددة حيث تحدث أولا عن مولده، و نشأته، وطلبه للعلم، ورحلاته له، عن المشايخ الذين تلقى عنهم العلم،  وتأثر بهم،  والأسباب التي ساعدته إلى تفوقه في علوم كثيرة في من قصير جدا، والوظائف التي قام بها، وكيف كانت سيرته فيها، وتعمق في ذلك.
ثم تكلم عن مرتبته العلمية، واتصافه بالتجديد، ونتاجه العلمي،- من تلامذته، ومؤلفاته، وغير ذلك- وتوسع في ذلك، وختم الكلام على وفاته.
وكما حاول البحث اكتشاف منهج  البلقيني في الفتوى من خلال فتاويه، وذكر له في ذلك عدة مناهج، كمنهج عرضه في مسائل فتاويه المختلفة مبنيا على صياغة السؤال، ومراد السائل، وطبيعة المسألة، ومنهجه 
 مع المسائل المنصوصة، ومنهجه في حل مشكلات مسائل المذهب، ومنهجه في المسائل غير المنصوصة، وهو يحتوي على تخريجاته على أقوال الإمام، وأوجه الأصحاب، وقواعد المذهب.
ولقد استخدم الباحث لتحقيق ذلك المناهج الآتية وهي:  المنهج الاستقرائي، والمنهج الوصفي،  والمنهج التحليلي،  والمنهج التاريخي.
وقد حوت خاتمة البحث أهم النتائج التي وتصل إليها الباحث، وأهم التوصيات التي يوصي بها.

  
		

Abstact
This research aims to study the translation of Imam Siraj al-Din al-Balqini, and the approach of his fatwas.
In his translation, the research dealt with several point, which are; the talk of his birth, the upbringing, the request for the knowledge, and the travels of him, the sheikhs from he received knowledge and influenced, the reasons that made him excel in many sciences for A very short time, and the work he performed, about biography on it, where the researcher delved into it.
Then this research talk about the scientific rank, characteristic of innovation, and its scientific output - from his students, his inscription, and so on - and the researcher expanded, and concluded his speech on his martyr.
The research also tried to reveal Al-Balqini’s approach to fatwa through his fatwas, and mentioned several approaches to this: such as approach to the issues of various fatwas, approach to dealing with stipulated issues, approach to solving problems of the doctrine, approach to issues that are not stipulated, and approach to inference.
The researcher using the following methods: the inductive method, the descriptive method, the analytical method, and the historical method.
The conclusion of the research contained the most important findings of the researcher, and the most important recommendations that he recommends.
  

[bookmark: _GoBack]
image1.png




